
Motie 

Constaterende dat: 

• In zowel het coalitie akkoord als in de begrotingswijziging  wordt gestuurd op een substantiële 

transitie van het landelijk gebied en de agrarische sector, met als doel behoud en herstel van de 

natuur.

• Agrarische  bedrijven momenteel echter ook worden opgekocht en ingezet om andere stikstof 

uitstotende sectoren te faciliteren.

• Dit leidt tot  wrange en buitenproportionele praktijkvoorbeelden (zie bijlage van mw S.van Rijn).

• De 1op1 inruil van  stikstof van de agrarische sector (NH3) met die vanuit de industriële sectoren 

(NOx)  voorbij gaat aan de specifieke kenmerken van beide soorten stikstof.

Overwegende dat: 

• Door de Rijksoverheid is een top 100 lijst van de grootste stikstofoxiden uitstoters, alsmede een top 

100 lijst van de grootste ammoniak uitstoters gepubliceerd

(https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2022/04/05/antwoorden-op-

kamervragen-over-de-top-100-stikstofbronnen).  In de provincie Utrecht komen 2 bedrijven voor in 

de top 50 stikstofoxiden uitstoters en geen enkele top 50 ammoniak uitstoters;

• Desondanks er in het coalitie akkoord of in de begrotingswijziging op geen enkele wijze gesproken 

over hoe de groep stikstofoxiden uitstoters, wordt meegenomen in de ambitie van de provincie 

Utrecht om te komen tot een duurzame, gezonde en groene Provincie. 

• Het verschil tussen NH3 (ammoniak) en NOx (stikstofoxiden) is dat ammoniak over de tijd 

biologisch afgebroken wordt. Stikstofoxiden worden nooit afgebroken. Het 1op1 inruilen zal niet 

leiden tot herstel van de natuur en per saldo leiden tot meer milieu verontreiniging.

Verzoeken GS 

• Bij het definitief opstellen van de beleidskaders van het depositiefonds, alsmede de toewijzing van 

rechten, een duidelijk onderscheid te maken tussen NH3 en NOx .

• Vooralsnog geen depositieruimte van agrariers (NH3) in te zetten om projecten en vergunningen te 

realiseren welke als gevolg hebben dat de depositie van de meer vervuilende N-variant (NOx) 

toeneemt.

• Ook voor andere sectoren stikstof  depositie targets te kwantificeren;
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Bijlage 1: tekst gepost op linkedin door Sonja van Rijn, Juli 2023 

“Ik ben niet alleen logopedist, maar ook boerin op schijnbaar een piekbelastend melkveebedrijf. 

Hier mijn verhaal en noodkreet: 

Ons boerengezin: een mama, een papa en twee dochters. 

We wonen en werken op ons melkvee bedrijf met nog geen 100 melkkoeien in het prachtige 

Drenthe en ons uitzicht is het groene Dwingelerveld. Daar wandelen we dikwijls met onze hond 

en mijn dochter rijd er graag een rondje met haar paard. Soms moet ze het gas even terug nemen 

vanwege in de weg lopende schapen, de grazende koeien of de vele wandelaars met hun 

loslopende honden. 

Tussen ons thuis en het Dwingelerveld ligt echter ook de drukke A28 en de doorgaande weg naar 

de vuilverbranding Attero, met een CO2 uitstoot van 1,5 miljoen ton per jaar. Honderden 

vrachtwagens vol afval uit heel Europa komen dagelijks langs onze boerderij gescheurd. Maar 

blijkbaar zijn deze twee drukke wegen, de grote vuilverbranding èn de schapen en koeien op het 

Dwingelerveld minder schadelijk voor de natuur dan onze 100 koeien op onze boerderij. 

En dat doet ons zo’n pijn. De stikstof-metingen zijn al meerdere keren wetenschappelijk weerlegd 

maar blijkbaar zijn wij als boerengezin om bepaalde redenen niet meer welkom in ons eigen 

Nederland. Onze dochter wil dolgraag de zesde generatie gaan worden op ons melkveebedrijf. 

Als jong meisje was ze al bij de koeien te vinden en speelde ze graag met de kalfjes en zorgde 

voor een schoon strobedje. 

Wij dragen een waardevol steentje bij in onze Nederlandse maatschappij; we werken hard, zowel 

op onze boerderij als daarbuiten. Zo zijn we opgevoed, je helpt elkaar de winter door en je hebt 

respect voor mens, dier en natuur. 

Maar toch worden we bestempeld als ‘onwelkom’. We zouden de natuur beschadigen met onze 

100 koeien. Wanneer de Politiek het heeft over onteigenen dan voelt het alsof wij met onze 

gezinnen het niet waard zijn om te zoeken naar alternatieven. Mijn man beschermt de 

weidevogels en de jonge hertjes. In de herfst laat hij een strook mais staan voor de dieren tijdens 

koude dagen. In onze slecht onderhouden voortuin vind je vlinders, bijen, koolmeesjes, en heel 

veel mussen en spreeuwen. Bij zonsondergang menig vleermuisje. 

Maar toch, toch…..zijn wij blijkbaar zo slecht voor onze dieren en voor onze natuur dat we met 

een schop onder de kont maar moeten zien waar we naartoe vertrekken, als we het maar niet 

wagen om elders, waar ook in Europa, ons boerengezin voort te zetten. Want na onteigening 

krijgen boeren(gezinnen) een beroepsverbod voor heel Europa. 

Daarom vraag ik de politiek, met name #cda en #vvd , uit de grond van mijn hart om ons te 

helpen onze boerengezinnen niet te verjagen vanwege politieke wensnatuur, natuur die notabene 

door agrarische bedrijvigheid honderd jaar geleden is ontstaan. 

Dank u wel voor het lezen.” 

https://www.linkedin.com/feed/hashtag/?keywords=cda&highlightedUpdateUrns=urn%3Ali%3Aactivity%3A7080084630669811712
https://www.linkedin.com/feed/hashtag/?keywords=vvd&highlightedUpdateUrns=urn%3Ali%3Aactivity%3A7080084630669811712


 
 


